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JEGYZŐKÖNYV 
 

Készült: Lajosmizse Város Önkormányzata Képviselő-testületének Önkormányzati 
Bizottsága 2024. február 20-án, kedden délután 15.30 órakor Lajosmizse Város 
Önkormányzat Dísztermében megtartott soros bizottsági ülésről. 
 
Jelen vannak: Belusz László bizottság elnöke 
   Sebők Márta  bizottság tagja 

Bagó István   bizottság tagja 
 
 
Borbély Ella  és Sápi Tibor bizottsági tagok bejelentéssel vannak távol az ülésrő. 

  
Tanácskozási joggal megjelentek: Basky András polgármester 
      dr. Balogh László jegyző 
      Muhariné Mayer Piroska aljegyző 

 Gulyás Annamária pénzügyi irodavezető 
 dr. Tóth Andrea jegyzői irodavezető 
 Mezeiné Hrubos Henriette csoportvezető 
 dr. Bartalné Sipos Alexandra igazgatási  
           ügyintéző 
 Sipos Ágnes Meserét óvodavezető 
 Óber Roland Műv. Ház igazgató 
 Zsolnainé Cserni Andrea IGSZ vezető 
 Lukács Józsefné települési képviselő 
 Molnár Ferenc RÉV intézményvezető 

Jegyzőkönyvvezető: Márton Györgyné 
 
Belusz László ÖB elnök 
Tisztelettel köszöntöm a mai nyílt bizottsági ülésünkön megjelenteket. Megállapítom, 
hogy ülésünk határozatképes, mert az 5 fő bizottsági tagból 3 fő jelen van.  A meghívót 
mindenki megkapta, az abban foglalt napirendi pontok mindenki előtt ismertek. 
Kérdezem, hogy ezen kívül van-e még valakinek egyéb módosításra, illetve 
kiegészítésre javaslata? Amennyiben nincs, s egyetértünk a meghívó szerinti napirendi 
pontokkal, kérem, kézfelemeléssel jelezzük. 
Megállapítom, hogy a bizottság 3 igen szavazattal – ellenszavazat, tartózkodás nem volt- 
az alábbi napirendi pontok tárgyalását fogadta el: 
 
Napirendi pontok:        Előterjesztő: 
1./ A Római Katolikus Főplébánia fenntartásában működő   Basky András 
     Rév Szenvedélybeteg Segítő Szolgálat beszámolója a   polgármester 
     2023. évi tevékenységéről 
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2./ Egyebek 
 
1./ Napirendi pont 
A Római Katolikus Főplébánia fenntartásában működő Rév Szenvedélybeteg 
Segítő Szolgálat beszámolója a 2023. évi tevékenységéről 
Belusz László ÖB elnök 
Tisztelettel köszöntjük Molnár urat, a Római Katolikus Főplébánia fenntartásában 
működő Rév Szenvedélybeteg Segítő Szolgálat vezetőjét. 
A pszichiátriai betegek, illetve szenvedélybetegek nappali ellátásának biztosítása 
kötelező önkormányzati feladat, amelyet Lajosmizse Város Önkormányzata a Római 
Katolikus Főplébániával, mint a Rév Szenvedélybeteg Segítő Szolgálat fenntartójával 
feladat-ellátási szerződés keretében lát el. Több évre visszamenőleg nagyon jó 
kapcsolatra tekintünk vissza. Az Egészségházban van a kliens fogadó rész. Kérdezem 
Molnár urat, hogy van-e kiegészítenivalója a beszámolóhoz? 
Molnár Ferenc RÉV intézményvezető 
Köszönöm a lehetőséget, köszöntöm a megjelenteket. 
Nagyon óvatosan építettük ki ezt a szolgálatot 25 év óta. Feladatunkat 25 fős 
szenvedélybeteg nappalival kezdtük Kecskeméten, utána kiterjesztettük a régi Kistérség 
területére. Két kisváros Tiszakécske és Lajosmizse kötött velünk ellátási szerződést. 
Tavaly 30 főre emeltük a szenvedélybeteg ellátotti létszámunkat. Most felemeljük 40 
főre. A pszichiátriai szolgáltatásunkat lassan indítottuk, most 45 fő, 15 fővel emeljük 
2024. és 2025. évek során. Így fogjuk elérni a 60 főt. 
Lajosmizsén 5 éves feladatmutatót vállaltunk. Szenvedélybeteg ellátás terén 3 éves 
feladatmutatót vállaltunk, pszichiátriai beteg ellátás terén 2 éves feladatmutatót.  
A beszámolónkból látszik, hogy 7 szenvedélybeteg, és 3 pszichiátriai beteg van a 
nappali ellátásban.  
Ugyanakkor közösségi ellátásokat is működtetünk. 18 fő ellátottunk volt Lajosmizséről. 
A közösségi ellátás során a nappali ellátásba azokat lehet bevenni, akiknek már 
diagnózisuk van. A közösségi ellátásban a korai kezelésbe vétel a lényeg. Ott is van 
orvos, aki megvizsgálja a dokumentációt, és ad egy iránydiagnózist, de ez még nem 
kerül be az egészségügyi adatok közé. Ha olyan fordul hozzánk a közösségi ellátásba, 
aki nem kell, hogy egészségügyi ellátást kapjon, de már alkoholproblémája van, amit 
egyedül nem tud megoldani, akkor őt a közösségi ellátásban látjuk el. 
Az látszik, hogy a 18 főből 10 fő a nappali ellátást kapott, 8 fő közösségi ellátást. Abban 
látok még nagy lehetőséget, hogy a közösségi ellátottak számát növelni. Viszont elértük 
a nappali ellátásban is a 10 főt. Mi ellátjuk a 10 főt is, és a 20 főt is, ha lesz. Ezért tettem 
polgármester úrnak egy ajánlatot, hogy szívesen megemeljük a szerződésben levő 
ellátotti létszámot a duplájára, ha a város vezetése, vagy a Képviselő-testület ezt jónak 
látja. Érdekünk nem fűződik hozzá, a támogatás, amit kapunk Lajosmizsétől, az 
elsősorban az utazási költségünket fedezi, a benzinköltséget és a gépkocsiknak a 
fenntartását. Ha megemelné a város az ellátotti létszámot, akkor sem jönnénk 
lényegesen többször, hanem ugyanazon a napokon. Két kolléga jön rendszeresen. Én 
nem gondolom, hogy ez automatikusan együtt járna azzal, hogy kérjük a támogatásnak 
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a megemelését. Nem erről van szó, hanem, hogy jobban közelítsünk a tényleges ellátotti 
számhoz, a szerződött ellátotti számhoz. Emiatt írtam ezt az ajánlatot. Köszönöm 
szépen. 
Belusz László ÖB elnök  
Köszönjük szépen a kiegészítést. Van-e kérdés, hozzászólás? 
Lukács Józsefné MKVB elnök 
Van-e olyan, aki nem fér bele ebbe a csapatba, kell-e bővíteni a létszámot? Igény van-e 
erre a növekedésre, akiket érint ez a probléma, azok részéről van-e olyan? 
Molnár Ferenc RÉV intézményvezető 
Nehéz kérdés a kezelésbe vételnek a kérdése. Ahol megjelenik egy nagyobb ellátó 
kapacitás, ott valamivel emelkedik az igénybevétel. Nem is a kapacitásnövelés, ami a 
legfontosabb, hanem a nyilvánossági munka, hogy hány emberhez ér el az üzenet, hogy 
segítséget lehet kérni. A számok tükrözik a problémát. Magyarországon 1 millió 
alkoholproblémás beteg van. Ez sokféle adatgyűjtésből származó megbízható adat. 
Lajosmizsén van 1000 fő, Kecskeméten 10 000 fő, aki alkohol problémája miatt 
segítségre szorul. A kórházi kezelések száma nem éri el a 80 főt Kecskeméten. A 10 000 
főből 80 fő vesz igénybe kórházi ellátást, 150-200 fő gondozóit, nálunk a nappali 
intézményben 80-90 fő fordul meg egy évben, a közösségi ellátásban 250 fő. Három 
közösségi ellátást működtetünk Kecskeméten. Ha ezt Lajosmizse vonatkozásában 
nézzük, akkor 7-8 ember jut el egészségügyi kezelésre, 8-10 ember van nappali 
ellátásban. A szenvedélybetegséggel küszködőknek ezreléke vesz igénybe segítséget. 
Az, hogy Magyarországon 1 millió ember ellátásba kerüljön, az irreális. 
Fenntartásunkban működik ilyen szolgálat Debrecenben, Egerben, Budapesten, 
Székesfehérváron, Győrben, Pécsett, Szekszárdon, és mindenütt ezekkel a 
feladatmutatókkal működünk. 30-40 fő szenvedélybeteg és 45-50 fő pszichiátriai beteg. 
A kecskeméti ellátásunk jól tükrözik a legnagyobb városoknak az ilyen irányú 
igénybevételét. Lajosmizsén egy kicsivel több a reális, mint, ami most van.  
Lukács Józsefné MKVB elnök 
Köszönöm. 
Basky András polgármester 
Már beszéltünk róla, a baptisták megkerestek bennünket, hogy ők itt Lajosmizsén 
szeretnének hasonló ellátást végezni. Itt ingatlant szeretnének hozzá szerezni, és ott 50-
50 fő ellátásában gondokodnak. Telefonon egyeztettünk. Elméletileg úgy tűnik, hogy 
lenne alkalmas személy rá, aki ezt a szolgáltatást igénybe vegye. Ha ideköltözne valaki, 
ezt végezné, ez konkurenciát jelentene-e esetlegesen Önöknek, zavarja-e az Önök körét? 
Molnár Ferenc RÉV intézményvezető 
Nem jelent konkurenciát, ha az ellátási terület Lajosmizsére terjed ki, s ha elveszítjük az 
itteni ügyfeleinket, akkor sem. Én Kecskeméten a Fecske utcában nem merem 50 főre 
emelni a szenvedélybeteg nappali ellátást. 40 főnél megállunk, azt is két év alatt 
próbáljuk emelni. Nagyon szoros együttműködés van a kórházzal. A pszichiátriai 
nappali ellátást meg merem emelni 60 főre, a szenvedélybeteg ellátást nem merem 50 
főre, 25 év tapasztalattal. Van egy új jelenség, pár évvel ezelőtt a nappaliknak az ellátási 
területét országosra lehetett kiterjeszteni. Ezt én szakmailag indokolatlannak tartom. 
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Azt, hogy Kecskemétről vagy messzebbről eljöjjön ide valaki ellátásra, nem sok 
realitása van. Nálunk talán egy-két fő van területen kívüli, aki Kecskeméten tartózkodik, 
ott dolgozik, vagy rokonánál lakik, de nem jellemző, hogy területen kívülieket látunk 
el. Amit értesülünk a kistelepüléseken működő nagy létszámú nappalikról, az, hogy nem 
helyi lakosok veszik elsősorban igénybe.  
Basky András polgármester 
Most még vizsgáljuk annak a lehetőségét, hogy ha egy ilyen szolgáltatás idejönne, 
mennyire lenne életképes, mennyire lenne konkurencia. Nem túl könnyű kérdés, 
szerződéskötés még nem történt, még körbe kell járni ezt a dolgot. 
Sebők Márta PEB elnök 
A kérdésem, hogy miből finanszírozzák ezt a tevékenységet, erre állami normatívát 
kapnak és ez fedezetet nyújt e tevékenység ellátására? 
Molnár Ferenc RÉV intézményvezető 
Igen van. A szenvedélybeteg nappali ellátásnak az állami normatívája az idén 467.850.- 
Ft/fő/év, a pszichiátriai ellátásnak 483.780.- Ft/fő/év. Ebből nem tudjuk működtetni, de 
egyházi intézmény kap egyházi kiegészítő normatívát. Csak nappalit lehetne belőle 
működtetni, de a nagy integrált intézményünket nem. Kecskemét városától kapunk 12 
millió forintos támogatást, Tiszakécske is nyújt hozzá támogatást 750.000.- Ft-ot, és 
Lajosmizse is 750.000.- Ft-ot. Ebből működünk. Vannak intézményi bevételeink is. Az 
iskolai prevención korábban több kolléga dolgozott. Az elterelésért fizet szintén az 
állam, a kábítószerhasználatért lebukottaknak a kezeléséért. Ezekből tevődik össze a 
működésünk. 
Sebők Márta PEB elnök 
Mióta végeznek szolgáltatást Lajosmizsén? 
Molnár Ferenc RÉV intézményvezető 
Több mint 10 éve. 
Sebők Márta PEB elnök 
Ebben a településben benne van az 50 pszichiátriai beteg és az 50 szenvedélybeteg?  Az 
új szolgáltató tud bármilyen vállalkozást indítani? Létezik 100 ember, aki rászorult erre 
a szolgáltatásra, és ha ez önkéntes, akkor el is fognak jönni. 
Molnár Ferenc RÉV intézményvezető 
Én Kecskeméten nem mernék 50 fős szenvedélybeteg nappali szolgáltatást indítani. 
Olyan szempontból egy kicsit könnyebb a helyzet nálunk, hogy nem a napi megjelenést 
kell elszámolni a támogató felé, hanem megállapodás számokat. Ha van 35 érvényes 
megállapodás a beteggel, az ellátottal. A megállapodás feltétele az ambuláns lap, vagy 
kórházi zárójelentés, tehát kell orvosi kezelésen átesni. Megállapodás megkötését 
követően elegendő havonta egyszer megjelenni, hogy a megállapodás éljen. Ha minimál 
szolgáltatást szeretnék indítani, akkor arról kell gondoskodni, hogy legyen 10 
megállapodásom akár az ország egész területéről, és havonta egyszer jelennek meg az 
ügyfelek. Ebből, amit okvetlenül dokumentálni kell, az 6 havonta a gondozási tervet kell 
az ellátottnak aláírnia, még a jelenléti ívet sem. 
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Sebők Márta PEB elnök 
Ennek a megvalósulását hogyan ellenőrzi az állam, mert mivel állami támogatás van 
benne, pénzügyi ellenőrzést kell végezni.  
Molnár Ferenc RÉV intézményvezető 
A megállapodásokat ellenőrzi, a megállapodások számát, belépés, kilépés, mögötte van-
e az egészségügyi dokumentáció, és az un. terápiás esetkövető lapot. 
A szenvedélybetegek általában heti rendszerességgel járnak 2-3 hónapig, utána 2-3 
hónapig kétheti rendszerességgel, és utána, ha még kell, két-három hetente, havonta. 
Van egy intenzívebb ellátási rész, hiszen az a célunk, hogy visszagondozzuk őket a 
munka világába. 
Sebők Márta PEB elnök 
Heti egyszeri beszélgetéssel vissza lehet terelni a munka világába az ilyen betegeket? 
Ez hatásos tud lenni? 
Molnár Ferenc RÉV intézményvezető 
Nálunk csak felsőfokú végzettségű és sokféle terápiás végzettséggel rendelkező 
munkatársak vannak. A terápiák heti rendszerességűek. Mi elsősorban begondozzuk az 
egészségügyi kezelésbe, vagy az egészségügyi ellátás utáni utógondozást végezzük. 
Nem a napi megjelenést díjazzák ebben az ellátásban. A pszichiátriai betegek minden 
nap ott vannak. Ők már kisodródtak a munka világából, bentlakásos otthonba kerülnek. 
Nekik minden nap van készségfejlesztő foglalkozás. A szenvedélybetegek nem jönnek 
napi beszélgetésekre. 
Sebők Márta PEB elnök 
Köszönjük. 
Basky András polgármester 
Kecskeméten demens betegek nappali ellátását is tervezik indítani. Vizsgáltuk azt, hogy 
e tekintetben tudunk-e velük szerződést kötni. Az Egészségházban azon dolgozunk, 
hogy ezeket a dolgokat tudjuk kezelni. Jelezted azt is, hogy szívesen megmutatnák az 
intézményt Kecskeméten, ha valaki szeretné, annak nincs akadálya. 
Molnár Ferenc RÉV intézményvezető 
Akkor tudjuk kiterjeszteni Lajosmizsére, ha van feladatellátási szerződés. A nappali 
ellátásra be lehetne hozni a demens beteget. 
Basky András polgármester 
Átgondoljuk, megnézzük, hogy lehet-e szerződést kötni. Az Egészségházban azon 
dolgozunk, hogy hogyan lehet ezt megvalósítani. 
Belusz László ÖB elnök 
Van-e még kérdés? Nincs. Megköszönöm a beszámolót és a sok munkát, amit végeznek 
a betegek érdekében. Elfogadásra javaslom. 
Aki elfogadja a Római Katolikus Főplébánia fenntartásában működő Rév 
Szenvedélybeteg Segítő Szolgálat beszámolóját a 2023. évi tevékenységéről, kérem, 
kézfelemeléssel jelezze. 
Megállapítom, hogy az Önkormányzati Bizottság 3 igen szavazattal – ellenszavazat, 
tartózkodás nem volt- az alábbi határozatot hozta: 
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10/2024. (II. 20.) ÖB hat. 
A Római Katolikus Főplébánia fenntartásában működő 
Rév Szenvedélybeteg Segítő Szolgálat beszámolója a 2023. 
évi tevékenységéről 

HATÁROZAT 
 
   Lajosmizse Város Önkormányzata Képviselő-testületének  
   Önkormányzati Bizottsága elfogadásra javasolja a Képvise- 
   lő-testületnek az előterjesztés határozat-tervezetét. 
   Határidő:  2024. február 22. 
   Felelős:      ÖB 
 
 
2./ Napirendi pont 
Egyebek 
Belusz László ÖB elnök 
Kérdezem, hogy az egyebekben van-e valakinek kérdése, bejelentenivalója? 
Amennyiben nincs, megköszönöm a jelenlevők részvételét, a mai ülésünket ezennel 
berekesztem 15.55 órakor. 
 
 

K.m.f. 
 
 
 
  Belusz László    Sebők Márta 
  ÖB elnök     ÖB tagja 
        jkv. aláírója 
 

 
 
 

 
 


